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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ședință de urgență la Ministerul Sănătății! Orban și Tătaru discută cu 

reprezentanții Sanitas 

Ședință de urgență la Ministerul Sănătății! Premierul Ludovic Orban și ministrul 

Nelu Tătaru au la această oră o întâlnire cu reprezentanții Federației Sanitas. 

Amintim că în urmă cu o săptămână membrii Federației Sanitas din România au 

protestat în fața Guvernului față de modul în care sunt tratate toate categoriile 

profesionale din domeniile aflate de mai bine de patru luni în prima linie a luptei 

cu noul coronavirus. 

,,De la începutul pandemiei am fost omiși, nu am fost consultați, iar legislația 

privind acordarea stimulentului de risc pentru COVID-19 este discriminatorie. 

Asistăm la scăderi de venituri în loc să recompensăm acești eroi aflați în prima 

linie de luptă împotriva coronavirusului. Am făcut sute de sesizări către autorități, 

acum prin acest memoriu vrem să tragem un semnal de alarmă”, a declarat Viorel 

Hușanu, liderul Sanitas București. 

Revendicările sindicaliștilor sunt: reluarea dialogului instuționalizat la toate 

nivelurile, emiterea ordinului de declarare a epidemiei la nivel național, acordarea 

sporului pentru condiții deosebit de periculoase pentru combaterea epidemiei (55-

85%) pentru toți salariații carea lucrează cu pacienții COVID-19 și suspecți. În 

ceea ce privește condițiile de muncă, Federația Sanitas cere adaptarea acestora la 

situația epidemiologică actuală, prin stabilirea unui normativ de personal specific 

secțiilor care tratează în mod direct pacienți cu COVID-19, reducerea programului 

de lucru adaptat la nevoile de recuperare a personalului care lucrează purtând 

echipamentul de protecție specific patologiei, dar și asigurarea echipamentelor de 

protecție adecvate și suficiente. 

Stimulentul de risc pentru COVID-19, mărul discordiei 
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Acordarea discreționară  a acestui stimulent îi nemulțumește pe unii lucrători din 

sistemul sanitar. Sanitas propune acordarea stimulentului de risc pentru toți 

salariații din sănătate aflați în activitate în această perioadă, creșterea salariilor la 

nivelul corespunzător anului 2022 pentru toți lucrătorii din sistemul sanitar ca o 

recunoaștere firească a efortului și meritelor salariaților din sistem, precum și 

raportarea tuturor sporurilor la salariul de bază actual. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Finanţelor: Cifra deficitului la şase luni este mai mică decât cea 

avută în program 

Execuţia bugetară la şase luni ar putea fi prezentată marţi, dar cifra deficitului este 

mai mică faţă de cea avută în program, a declarat, luni seara, ministrul Finanţelor, 

Florin Cîţu. 

 

"Deja în prima parte a anului, în primele şase luni, s-ar putea să avem 300 milioane 

euro decontaţi deja din această execuţie şi vom prezenta execuţia în zilele 

următoare, cred că mâine. Şi pot să vă spun că la deficitul bugetar din prima parte a 

anului jumătate reprezintă bani care au rămas la companii şi cheltuieli cu 

Covid.(...) Ideea este că aceşti bani vor reveni la buget în lunile următoare. (...) O 

să prezentăm mâine cifra deficitului. Este mai mică decât cifra pe care am avut-o în 

program la deficit din mai multe motive. Jumătate din deficit vine din faptul că am 

luat acele decizii de a amâna plata impozitelor, contribuţii, TVA, sechestre, am 

ridicat popriri etc", a explicat Cîţu la Realitatea Plus. 

 

În urmă cu o lună, ministrul Finanţelor declara că România va înregistra în acest an 

un deficit bugetar de 6,7% din PIB, iar contracţia economică se va situa la final de 

an la 2,2% din Produsul Intern Brut. 

 

"Economia globală trece astăzi printr-o criză nemaiîntâlnită în care a trebuit să 

ţinem mai întâi oamenii sănătoşi, dar nici să omorâm economia. A fost o provocare 

mare pentru acest Guvern.  
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Noi ne uităm la noi, dar lucrurile sunt dificile pentru toate economiile. În SUA se 

estimează un deficit bugetar de aproape 24% din PIB, în acest an, ca să înţelegeţi 

dimensiunea crizei. În Europa, zona euro, va fi în jur de 13%, iar în România de 

6,7% din PIB. În acest moment şi lucrurile arată ok. Am reuşit, prin măsurile pe 

care le-am luat, să avem primul trimestru de creştere economică, deci 2,4% din 

PIB, ceea ce a fost, după Irlanda, cea mai mare creştere economică din Uniunea 

Europeană. PIB-ul la 6 luni, avem trimestrul 2 care este afectat negativ, şi aici vom 

avea o contracţie a economiei într-un scenariu care merge pentru final de an spre 

minus 2,2% din PIB pentru tot anul. România nu va avea o recesiune tehnică, deci 

nu vom avea două trimestre negative în niciun caz. Vom avea revenirea economiei 

din trimestrul 3, aşa cum am spus de la început", spunea Cîţu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Finanțelor: Vom crește alocațiile pentru copii de la 1 august, în 

jur de 15% 

Ministrul de Finanțe, Florin Cîțu, anunță majorarea alocațiilor pentru copii în jur 

de 15%, urmând ca la 1 ianuarie să urmeze o altă creștere. 

Florin Cîțu a declarat luni la o televiziunecă, în opinia sa, legea care prevede 

dublarea alocațiilor pentru copii este una populistă și neconstituțională, care a fost 

aprobată după ce a fost aprobat bugetul pentru 2020 și trecută prin Parlament fără 

sursă de finanțare. 

”Legea o vom aplica și vom crește alocațiile începând cu 1 august. Procentul de 

creștere va fi prezentat de premier, este în avizare proiectul de lege și va fi 

prezentat în următoarea ședință de Guvern. (…) Va fi în jurul a 15%, iar de la 1 

ianuarie vom face o altă creștere a alocațiilor. Nu ne oprim aici”, a spus Cîțu. 

Acesta a subliniat că trebuie luat în calcul și contextul economic prin care trece 

economia globală, efortul făcut de Guvern fiind imens deoarece sunt companii care 

s-au închis iar veniturile la buget scad. 
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În ceea ce privește pensiile, ministrul de Finanțe a precizat că o decizie privind 

procentul de majorare de la 1 septembrie va fi luată la rectificarea bugetară der la 

jumătatea lunii august. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Toate conturile bancare ale romanilor, adunate de Fisc intr-un registru 

national, cu scopul de a preveni spalarea banilor 

Agentia Nationala de Administrare Fiscala (ANAF) va crea un Registru special 

care va cuprinde toate informatiile privind conturile bancare si de plati ale 

romanilor. Fiscul va putea identifica rapid persoanele fizice si juridice care detin 

sau controleaza un cont bancar sau de plati identificat prin IBAN. 

 

Acest Registru apare in contextul in care Romania trebuie sa transpuna o directiva 

europeana pentru prevenirea si combaterea spalarii banilor, scrie Adevarul.ro. 

 

"Registrul permite identificarea, in timp util, a tuturor persoanelor fizice sau 

juridice care detin sau controleaza conturi de plati si conturi bancare identificate 

prin IBAN, astfel cum sunt definite in Regulamentul (UE) nr. 260/2012 al 

Parlamentului European si al Consiliului sau casete de valori detinute la o institutie 

de credit de pe teritoriul Romaniei", arata noua legislatie. 

 

Prin intermediul registrului, vor fi accesibile urmatoarele informatii: 

a) pentru titularul de cont-client, persoanele care detin dreptul de semnatura pentru 

conturile deschise si orice persoana care pretinde ca actioneaza in numele 

clientului: numele, insotit de celelalte date de identificare prevazute la art. 15 alin. 

(1) din Legea nr. 129/2019 pentru prevenirea si combaterea spalarii banilor si 

finantarii terorismului, precum si pentru modificarea si completarea unor acte 

normative, cu modificarile si completarile ulterioare, sau de numarul unic de 

inregistrare in cazul nerezidentilor, dupa caz; 
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b) pentru beneficiarul real al titularului de cont-client: numele, insotit de celelalte 

date de identificare prevazute la art. 15 alin. (1) din Legea nr. 129/2019, cu 

modificarile si completarile ulterioare, sau de numarul unic de inregistrare in cazul 

nerezidentilor, dupa caz; 

 

c) pentru contul bancar sau de plati: numarul IBAN si data deschiderii si inchiderii 

contului; 

d) pentru casetele de valori: numele concesionarului, insotit de celelalte date de 

identificare prevazute la art. 15 alin. (1) din Legea nr. 129/2019, cu modificarile si 

completarile ulterioare, sau de numarul unic de identificare in cazul nerezidentilor, 

dupa caz, si durata perioadei de concesionare. 

 

Informatiile pot fi transmise de catre organul fiscal central in baza unei cereri 

justificate a organului fiscal local sau a altei autoritati publice centrale si locale, in 

scopul indeplinirii de catre aceste autoritati a atributiilor prevazute de lege. 

 

Informatiile prevazute in registru sunt pastrate pentru o perioada de 10 ani de la 

incetarea relatiei de afaceri dintre entitati si clienti. 

 

Conform Ministerului Finantelor, accesul la aceste informatii poate contribui la 

combaterea utilizarii abuzive a entitatilor corporative si a altor entitati juridice si a 

constructiilor juridice in scopul spalarii banilor sau al finantarii terorismului, atat 

prin acordarea de sprijin la investigatii, cat si prin efectele asupra reputatiei, dat 

fiind faptul ca oricine ar putea participa la tranzactii ar cunoaste identitatea 

beneficiarilor reali. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/autoritati/
https://ziare.com/stiri/investigatii/
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 Data alegerilor parlamentare, stabilită de Parlament. Proiect adoptat în 

ședințe fulger 

Data alegerilor parlamentare ar urma să fie stabilită de Parlament și nu de Guvern, 

ca până acum. Senatul și mai apoi Camera Deputaților au dezbătut și votat astăzi, 

în două ședințe fulger, un proiect de lege pe această temă. Inițiativa aparține PSD, 

ALDE și UDMR. Liberalii s-au abținut și susțin că nu este moral ca senatorii și 

deputații să încerce să își prelungească mandatele. 

Proiectul care prevede că Parlamentul și nu Guvernul stabilește data alegerilor 

parlamentare a trecut în interval de câteva ore și de Senat, și de Camera 

Deputaților, caz extrem de rar în legislativul românesc. 

Practic, senatorii și deputații au stabilit un nou record de adoptare a unei legi. 

Astfel, data scrutinului se stabilește prin lege organică, votată cu cel puțin 60 de 

zile în avans. 

Guvernul intenționa să organizeze alegerile pe 6 decembrie, dar acum se deschid 

mai multe posibilități, inclusiv amânarea lor pentru la anul. 

Constituția spune că alegerile pentru cele două camere se desfăşoară în cel mult 3 

luni de la expirarea mandatului sau de la dizolvarea Parlamentului. 

Mandatul se prelungeşte de drept în stare de mobilizare, de război, de asediu sau de 

urgenţă, până la încetarea acestora. 

Recent, Parlamentul a aprobat și o lege prin care Guvernul nu mai poate stabili nici 

data alegerilor locale, sarcină plasată acum senatorilor și deputaților. Acestea ar 

urma să aibă loc pe 27 septembrie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Autoritatea Electorala Permanenta a anuntat calendarul alegerilor locale, 

2020. Perioada electorala incepe, oficial, miercuri, 29 iulie 

Perioada electorala aferenta alegerilor locale programate pe data de 27 septembrie 

2020 incepe de miercuri, a anuntat, luni, presedintele Autoritatii Electorale 

Permanente (AEP), Constantin-Florin Mituletu-Buica. 

 

"Poimaine, 29 iulie 2020, incepe perioada electorala. Din acel moment, toate 

partidele care doresc sa se inscrie in competitie si candidatii independenti isi pot 

inregistra mandatarii financiari, deschide si declara conturile la Autoritatea 

Electorala Permanenta. In data de 8 august vor fi constituite si birourile de 

circumscriptie la nivelul localitatilor (...) astfel incat sa ne asiguram ca toate 

lucrurile vor functiona in conditii normale. Nu putem spune chiar in conditii 

normale, pentru ca inca suntem in conditii de pandemie, de stare de alerta", a spus 

Mituletu-Buica, la o dezbatere publica organizata de AEP, in sistem de 

videoconferinta, pe tema finantarii campaniei electorale pentru alegerile locale. 

 

El a amintit ca in acest moment sunt carantinate mai multe localitati. 

 

"Din fericire, toate localitatile carantinate ar trebui sa iasa din carantina in cele 14 

zile, (...) fix inainte de a se constitui birourile de circumscriptie pe data de 7, adica 

nu ar trebui sa fie probleme cu organizarea procesului electoral in acele 

circumscriptii electorale unde e declarata prin ordin al domnului Arafat starea de 

carantina locala", a adaugat seful AEP, citat de AGERPRES. 

 

Potrivit comunicatului AEP, transmis luni, 27 iulie 2020, principalele repere 

calendaristice ale perioadei electorale aferente alegerilor locale sunt urmatoarele: 

 

- 2 august, constituirea Biroului Electoral Central 

 

- 7 - 11 august, perioada de inregistrare a aliantelor electorale 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/07/27/mituletu-buica-aep-perioada-electorala-aferenta-alegerilor-locale-incepe-miercuri--546733
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- 7 - 18 august, perioada de depunere a candidaturilor 

 

- 8 august, constituirea birourilor electorale de circumscriptie 

 

- 24 august, definitivarea candidaturilor 

 

- 22 septembrie, tiparirea buletinelor de vot, desemnarea presedintilor birourilor 

electorale ale sectiilor de votare si a loctiitorilor acestora, prin tragere la sorti 

computerizata 

 

- 26 septembrie, ora 7:00, incheierea campaniei electorale 

 

- 27 septembrie, ora 7:00, inceperea votarii 

 

- 27 septembrie, ora 21:00, incheierea votarii 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Tichete valorice decontate de stat pentru plata serviciilor after-school 

pentru copiii de grădiniță și elevii de până în clasa a IV-a 

Ministerul Educaţiei va putea să emită tichete valorice pentru preşcolarii şi elevii 

de până în clasa a IV-a, din învăţământul de stat sau privat, pentru plata serviciilor 

after-school, conform unui proiect de lege inițiat de parlamentari liberali și adoptat 

luni de Senat. Legea merge la promulgare la președinte. 

Tichetul valoric are scop exclusiv educaţional, este netransferabil, iar şcolile sunt 

cele care decontează serviciul. Tichetul se acordă pe baza cererii părintelui. 

Cum se stabilește valoarea tichetului pentru decontarea plății after-school-ului 

Valoarea tichetului este stabilită în funcţie de indicatorul social de referinţă (ISR) 

şi se indexează anual cu indicele de inflaţie. 
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"El reprezintă un ajutor pentru fiecare elev şi cuantumul acestuia va acoperi, 

integral sau parţial, costurile şcolii sau ale organizaţiilor non-guvernamentale care 

se vor ocupa de copii, după finalizarea lecţiilor", se menționează expunerea de 

motive a proiectului. 

Inițiatorii proiectului explică necesitatea acestuia în contextul accesului limitat al 

copiilor la sistemul public de învăţământ din cauza situaţiei materiale, precum şi a 

lipsei unei palete mai diversificate de servicii publice pentru copiii care "ar putea, 

ar vrea, dar nu pot merge la şcoală". 

Consultă aici proiectul de lege și raportul comisiei de învățământ din Senat 

Cele mai importante prevederi ale proiectului: 

 Statul finanţează programul "Şcoala după şcoală" pentru preşcolarii şi elevii 

de până în clasa a IV-a, inclusiv, ai căror părinţi, reprezentanţi legali sau, 

după caz, persoana care a fost desemnată de părinte pentru întreţinerea unui 

copil, pe perioada absenţei părinţilor, conform art. 104 din Legea 272/2004 

privind şi promovarea drepturilor copilului, republicată, cu modificările şi 

completările ulterioare, solicită acest serviciu, prin tichete educaţionale a 

căror valoare nominală lunară se raportează la indicatorul social de referinţă 

şi este de 0,8 ISR, exprimat în lei, pentru fiecare copil înscris în programul 

"Şcoala după şcoală". 

 Persoanele îndreptăţite optează pentru aceste tichete educaţionale în scris, 

individual pentru fiecare copil, la sfârşitul fiecărui an şcolar sau la momentul 

înscrierii copilului la şcoală sau la grădiniţă pentru noul an şcolar. 

 Tichetele educaţionale sunt bonuri de valoare destinate exclusiv acoperirii 

parţiale sau integrale a costurilor aferente programului "Şcoala după şcoală". 

Tichetele educaţionale nu sunt transferabile altor persoane. Utlilizarea 

tichetelor educaţionale în alt scop îi obligă pe beneficiari la plata 

contravalorii. 

 

 

https://www.senat.ro/ProgramLucruZi.aspx?Zi=2020-02-19&ComisieID=69718c4c-e30d-45ed-91a3-e62e2fce9ae5
file:///C:/Users/Luminita/Downloads/19L613CR.pdf
file:///C:/Users/Luminita/Downloads/19L613CR.pdf
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 Finanţarea acordării tichetelor educaţionale se face din bugetul de stat. 

Achiziţia tichetelor educaţionale se realizează de către inspectoratele şcolare, 

în urma centralizării cererilor depuse de către persoanele îndreptăţite potrivit 

prezentei legi şi se distribuie către unităţile de învăţământ la care sunt 

înscriși copiii. 

 Decontarea tichetelor educaţionale se face de către organizatorul 

programului "Şcoală după şcoală". 

 Prezenta lege intră în vigoare începând cu anul şcolar 2020-2021. 

Propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea articolului 58 din Legea 

Educaţiei naţionale nr.1/2011 a fost adoptată tacit de Camera Deputaţilor. Luni, 

legea a fost votată de Senat, în calitate de for decizional, astfel că merge la 

promulgare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Deputatii: In stare de urgenta sau de alerta, Evaluarea Nationala si 

Bacalaureatul ar putea fi inlocuite de media generala a ultimilor patru ani de 

scoala 

Camera Deputatilor a adoptat tacit, luni, un proiect de lege care prevede ca in 

cazuri exceptionale justificate, reprezentate de declansarea starii de urgenta, starii 

de alerta si de efectele generate de acestea, Ministerul Educatiei si Cercetarii poate 

inlocui probele de la Evaluarea nationala si Bacalaureat cu echivalarea mediilor din 

clasele V-VIII, respectiv IX-XII. 

 

"Prin exceptie, in cazuri justificate reprezentate de declansarea starii de urgenta, 

starii de alerta, precum si de consecintele/efectele generate de acestea asupra 

sistemului de invatamant pe termen scurt, mediu si lung, Ministerul Educatiei si 

Cercetarii poate inlocui probele expres stipulate prin echivalarea cu mediile 

obtinute rezultate din promovarea claselor V - VIII pentru fiecare candidat sau cu  
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orice forma care sa aiba la baza calculul mediilor rezultate din promovarea claselor 

V - VIII, pentru fiecare candidat, ori sa aiba la baza calculul mediilor obtinute la 

disciplinele specifice pentru care sunt stabilite probe (...), prin aplicarea unei 

metodologii elaborate la nivelul Ministerului Educatiei si Cercetarii", prevede 

proiectul initiat de deputatul PMP, Petru Movila, informeaza AGERPRES. 

 

Aceleasi masuri sunt prevaute in proiect si pentru examenul de bacalaureat. 

 

"Prin exceptie, in cazuri justificate reprezentate de declansarea starii de urgenta, 

starii de alerta, precum si de consecintele/efectele generate de acestea supra 

sistemului de invatamant pe termen scurt, mediu si lung, Ministerul Educatiei si 

Cercetarii poate inlocui probele expres stipulate prin echivalarea cu mediile 

obtinute si rezultate din promovarea claselor IX - XII pentru fiecare candidat sau 

cu orice forma care sa aiba la baza calculul mediilor rezultate din promovarea 

claselor IX - XII, pentru fiecare candidat, ori sa aiba la baza calculul mediilor 

obtinute la disciplinele specifice pentru care sunt stabilite probe (...), prin aplicarea 

unei metodologii elaborate la nivelul Ministerului Educatiei si Cercetarii", 

stipuleaza initiativa legislativa. 

 

Camera Deputatilor este primul for sesizat cu acest proiect, Senatul avand decizia 

finala. 

Initial termenul de adoptare tacita era stabilit pentru 3 septembrie, insa acesta a fost 

modificat pentru 3 iulie. 

Comisia de specialitate a Camerei intocmise un raport de respingere pentru acest 

proiect. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/petru-movila/
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/07/27/camera-adoptare-tacita-in-stare-de-urgenta-sau-alerta-evaluarea-nationala-si-bacalaureatul-echivalate-cu-mediile--546762
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 Administrația Gradea angajează, pe bani publici, o casă de avocatură 

pentru a se război cu MediaSind TVR și cu jurnaliștii de la cotidianul 

Libertatea! 

Abuzurile pe bani publici în Societatea Română de Televiziune par să nu se mai 

termine! Deși OUG nr. 26/2012 interzice tuturor autorităților și instituțiilor publice 

care au în structura organizatorică personal propriu de specialitate juridică, să 

achiziționeze servicii juridice de consultanță, de asistență și/sau de reprezentare, în 

Televiziunea Română nu se respectă! Așa cum am mai anunțat președintele-

director general Doina Gradea, care urmărește hărțuirea, intimidarea și chiar 

desființarea organizației noastre, a angajat casa de avocatură Zamfirescu Racoți 

Vasile & Partners. (vezi aici Șefa TVR angajează din bani publici patru avocați 

pentru a hărțui MediaSind!) Aceștia au notificat deja Sindicatul Român al 

Jurnaliștilor MediaSind, cerându-i să  înceteze “de îndată orice acțiune îndreptată 

împotriva subscrisei, respectiv să vă abțineți de la publicarea sub orice formă de 

informații nefondate/neadevărate cu privire la activitatea Societății Române de 

Televiziune.” Mai mult, casa de avocatură amenință că în caz contrar, va apela la 

“toate mijloacele legale pentru acoperirea pagubelor cauzate subscrisei prin 

acțiunile dvs. ilicite.” 

Pentru a afla câți bani plătește TVR pentru astfel de acțiuni de intimidare 

îndreptate împotriva sindicatului nostru, uneia dintre cele mai scumpe case de 

avocatură din țară, care, potrivit informațiilor apărute în presă, are legături de 

rudenie  cu ministrul justiției, Cătălin Marian Predoiu 

 (https://m.luju.ro//dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-

prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-

racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul), 

am solicitat, în baza Legii nr.544/2001, explicații oficiale șefei TVR. 

  

 

 

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefatvrangajeazadinbanipublicipatruavocatipentruahartuimediasind
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefatvrangajeazadinbanipublicipatruavocatipentruahartuimediasind
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
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Răspunsul este halucinant: 

Conform adresei primite, TVR a achizionat, fără licitație, servicii de 50.742 euro 

de la Casa de avocatură Zamfirescu Racoti& Partners pentru asistență juridică și 

reprezentare pentru “inițierea acțiunilor în daune împotriva Ringier SA și a 

jurnaliștilor implicați pentru publicarea în cotidianul Libertatea a unor articole 

defăimătoare la adresa SRTv referitoare la selecția Eurovision 2020”, pentru 

 “inițierea unei acțiuni judecătorești împotriva SRJ MediaSind pentru contestarea 

legalei constituiri la nivelul SRtv”, pentru acțiunea pe care SRTv o are împotriva 

SNR, precum și pentru o analiză a încetării acordului cu Playbook International. 

Considerăm că aceaste achiziții încalcă prevederile Ordonantei nr.26/2012, în 

condițiile în care, potrivit adresei oficiale a SRTV nr. C/508/24.07.2020 (foto) 

semnată de șefa TVR, Doina Gradea,  numărul angajaților Departamentului Juridic 

a fost de 11 persoane în anii 2018 și 2019, și de 10 persoane în anul 2020. Pentru 

aceștia TVR a plătit salarii, prime și ore suplimentare  în perioada 1 ianuarie 2018 - 

la 1 iunie 2020, în cuantum total de 4 264 175 lei, adică aproape un milion de euro! 

La fel ca în cazul jurnaliștilor de la cotidianul Libertatea, șefa TVR, Doina Gradea, 

confundă instituția publică cu un srl., catalogând criticile presei la adresa 

managementului, implicit la adresa ei, drept defăimări îndreptate împotriva -

Televiziunii Române! Din păcate, așa cum organizația noastră a arătat în mai multe 

rânduri, rapoartele Curții de Conturi și sentințele rămase definitive, au demonstrat 

corupția din instituție, despre care ne-am exprimat public. (Argumentele 

MediaSind pentru demiterea de urgență a șefei TVR: ) 

Revenind la acțiunea în instanță a șefei TVR  împotriva MediaSind, ea este menită 

să lovească direct în dreptul angajaților din SRTv de a fi reprezentati de o 

organizație sindicală care a demonstrat că este onestă și neaservită conducerii. 

Doina Gradea și acoliții săi ignoră, a câta oară?, prevederile  Constituției noastre 

care consfințesc dreptul la liberă afiliere, dar și  convențiile OIM, directivele UE 

privind libera asociere sindicală, Legea dialogului social. Conducerea TVR calcă 

în picioare și sentințele definitive obținute în justiție care dau dreptul MediaSind de 

a-și reprezenta membrii de sindicat din Societatea Română de Televiziune. De 

altfel, și Ministerul Muncii, printr-o poziție oficială, confirmă legalitatea 

MediaSind în TVR (amănunte aici: Ministerul Muncii demontează diversiunile 

conducerii Televiziunii Române), 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/argumentelemediasindpentrudemitereadeurgentaasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/argumentelemediasindpentrudemitereadeurgentaasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
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Mai mult, ceea ce este amuzant dacă nu trist,  Doina Gradea nu mai recunoaște, 

prin această acțiune, faptul că a semnat la sfârșitul anului trecut cu Federația FAIR-

MediaSind și reprezentanții angajaților, un Act adițional la Contractul Colectiv de 

Muncă, în baza mandatului acordat tocmai de Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind și de Sindicatul TVR Craiova. Toate documentele, inclusiv mandatul 

de reprezentare și actele SRJ MediaSind au fost verificate de ITM București, iar 

Actul adițional produce efecte juridice începând cu data de 1 ianuarie 2020! 

(amănunte aici: Noile drepturi câștigate la negocierile colective din TVR au intrat 

în vigoare!) 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind anunță că nu se va lăsa intimidat de 

acțiunile abuzive ale șefei TVR și a complicilor săi. Organizația noastră va fi, în 

continuare, alături de oamenii pe care îi reprezintă din filiala Mediasind TVR. Cu 

sprijinul  Federației Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, Confederației 

CNSLR-Frăția, Federației Internaționale a Jurnaliștilor, Federației Europene a 

Jurnaliștilor și a UNI GLOBAL, va sesiza Parlamentul European, Comisia 

Europeană, EBU și Organizația Internațională a Muncii pentru ca abuzurile din cea 

mai mare instituție de presă, Televiziunea Română, să înceteze iar persoanele 

responsabile să răspundă în fața legii. 

Din păcate trebuie să repetăm: complicitatea între conducerea executivă a SRTv și 

unii lideri politici a făcut ca sesizările, strigătele de alarmă ale anagajaţilor din 

SRTV, inclusiv ale organizaţiei noastre, pentru a opri abuzurile din instituție, să fie 

blocate. 

Acest lucru nu ne-a descurajat în acțiunile noastre de demascare a abuzurilor și 

ilegalităților știind că în spatele nostru se află un număr mare de membri și 

simpatizanți, reprezentanți ai Societății civile, întreaga presă onestă din România, 

pe susținerea cărora ne bazăm. 

 (Sursa: Departament Comunicare  SRJ MediaSind) 

 

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
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 Managerii estimează o creştere moderată a industriei şi comerţului cu 

amănuntul, în următoarele trei luni (INS) 

Activitatea în industrie şi comerţul cu amănuntul va înregistra o creştere moderată 

în perioada iulie - septembrie, la fel şi numărul de salariaţi în construcţii şi 

comerţul cu amănuntul, arată datele publicate, marţi, de Institutul Naţional de 

Statistică (INS). 

 

Conform anchetei de conjunctură derulată în luna iulie, managerii din industria 

prelucrătoare preconizează pentru următoarele trei luni o creştere moderată a 

volumului producţiei (sold conjunctural +11%). De asemenea, pentru activitatea de 

fabricare a băuturilor se va înregistra creştere accentuată (sold conjunctural +49%) 

în timp ce, pentru activitatea de fabricare de maşini, utilaje şi echipamente se va 

înregistra scădere (sold conjunctural -18%). 

 

Referitor la numărul de salariaţi se estimează scădere moderată, soldul 

conjunctural fiind de -13% pe total industrie prelucrătoare, iar pentru preţurile 

produselor industriale se prognozează relativă stabilitate în următoarele trei luni 

(sold conjunctural +5%). 

 

Potrivit estimărilor din luna iulie 2020, în activitatea de construcţii se va înregistra, 

în următoarele trei luni, un salt al volumului producţiei (sold conjunctural +23%). 

 

Managerii din sector estimează creştere moderată a numărului de salariaţi (sold 

conjunctural +9%), iar în ceea ce priveşte preţurile lucrărilor de construcţii se 

preconizează o creştere moderată, cu un sold conjunctural de +10%. 

 

Ancheta INS relevă faptul că, în sectorul comerţ cu amănuntul, managerii au 

estimat pentru următoarele trei luni, tendinţă de creştere moderată a activităţii 

economice (sold conjunctural +8%). Totodată, volumul comenzilor adresate 

furnizorilor de mărfuri de către unităţile comerciale va înregistra relativă stabilitate 

(sold conjunctural +3%). 
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În plus, angajatorii prognozează pentru perioada analizată o creştere moderată a 

numărului de salariaţi (sold conjunctural +12%), precum şi o creştere a preţurilor 

de vânzare cu amănuntul (sold conjunctural +23%). 

 

Pe segmentul serviciilor, estimările arată că valoarea cifrei de afaceri, cât şi 

numărul de salariaţi vor cunoaşte o relativă stabilitate în următoarele trei luni (sold 

conjunctural +4%, respectiv -4%). 

 

În schimb, în viziunea managerilor, preţurile de vânzare sau de facturare ale 

prestaţiilor vor avea tendinţă de scădere moderată (sold conjunctural -14%).  

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Amenintari cu greva la compania Miniera Cupru-Min Abrud. Schimbare 

PSD - PNL in functia de director general 

Una dintre cele mai mari companii miniere de stat, Cupru Min SA Abrud, unde 

lucreaza aproape 600 de persoane este in pragul grevei. Angajatii sunt nemultumiti 

de salariile foarte mici pe care le primesc si care nu au fost majorate de ani de zile. 

 

Singura exploatare miniera de cupru din Romania, Cupru Min SA Abrud, sta pe un 

butoi cu pulbere. Angajatii solicita conducerii majorarea salariilor, altfel vor intra 

in greva. Oamenii cer 1.000 de lei in plus la salariu, in conditiile in care un venit 

mediu este de 2.500 de lei. "Castigam mai putin a o femeie de serviciu de la 

primarie. Lucram in conditii de poluare extrema, in praf, poluare cu reactivi si 

metale grele", spune un muncitor de la Cupru Min Abrud. In luna iunie 2020, 

explotarea miniera din Apuseni a vandut concentrat de cupru in valoare de aproape 

5,5 milioane de dolari. 

 

Revolta angajatilor este cu atat mai mare cu cat, recent, reprezentantii companiei 

au anuntat rezultate financiare record. Potrivit unui comnicat de presa, Cupru Min 

Abrud si-a dublat principalii indicatori financiari in perioada 2016-2019. 

Compania care produce concentrat de cupru a inregistrat o crestere a veniturilor cu 

93%, a cifrei de afaceri cu 120% si a profitului cu 117% in 2019, fata de 2016.  

https://ziare.com/stiri/greva/
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Astfel, cifra de afaceri a ajuns la la 262 milioane de lei in 2019, iar profitul brut a 

crescut la 15 milioane de lei. 

 

Scandalul se produce pe fondul schimbarii directorului general. Dorel Tomus, 

reprezentant al PSD, va fi schimbat din functie incepand cu data de 1 august 2020, 

cu un membru PNL: Tiberiu Ratiu, fost primar al orasului Abrud. Acesta va prelua 

efectiv postul luni, 3 august 2020. Saptamana trecuta a fost schimbata si 

componenta consiliului de administratie. 

 

Minereul exploatat in Apuseni este vandut societatii comerciale Ronefer SRL 

Voluntari, care, il revinde, la randul ei, in China. Contractul in valoare de 56,4 

milioane de dolari a fost incheiat in noiembrie 2019, pe o perioada de 1 an. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Autoritățile analizează posibilitatea de a acorda companiilor Tarom şi Blue 

Air credite cu garanţii de stat, care să compenseze lipsa de lichidităţi generată 

de pandemia COVID-19. 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Transporturilor, în cursul zilei de luni a 

avut loc o întâlnire între reprezentanții companiilor aeriene și autorități, pentru a 

identifica soluții care să ofere susținerea financiară a operatorilor aerieni în 

contextul crizei generate de pandemia de coronavirus. 

Comunicatul oficial: 

Astăzi, 27 iulie 2020 au avut loc la sediul Guvernului României, în prezența Prim-

Ministrului Ludovic Orban, a miniștrilor Lucian Bode și Florin Cîțu consultări 

între reprezentantii Ministerului Transporturilor, Infrastructurii și Comunicațiilor 

(MTIC), Ministerului Finanțelor Publice (MFP), Cancelariei Prim-Ministrului si ai 

companiilor aeriene TAROM și BLUE AIR, având ca subiect identificarea celor 

mai bune soluții și a pașilor de urmat pentru susținerea financiară a celor doi 

operatori aerieni de curse aeriene regulate, în contextul crizei generate de pandemia 

COVID-19. 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pnl/
http://www.mt.gov.ro/web14/spatiul-media/comunicate-de-presa/3051-27072020-2
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Guvernul a aprobat în cursul lunii aprilie 2020, prin Memorandum, acordarea unor 

ajutoare de stat companiilor aeriene TAROM si BLUE AIR pentru acoperirea 

pierderilor generate de reducerea semnificativă a cererii de trafic aerian pe 

perioada pandemiei COVID-19. În cursul aceleași luni, MTIC a depus la Comisia 

Europeană prenotificarea pentru autorizarea măsurii de ajutor de stat. 

Concret, analizăm posibilitatea acordării unor credite cu garanții de stat care să 

compenseze lipsa de lichidități generată de pandemia COVID-19. 

In cazul Tarom, compania a prezentat elementele Planului de Restructurare, care 

urmează să fie trimis în cursul lunii august 2020 spre aprobare Directoratului de 

Competitivitate al Comisiei Europene. In baza acestui plan ajutorul de salvare 

acordat Tarom în cursul lunii februarie a.c. se va transforma într-un ajutor de 

restructurare. 

În cadrul întâlnirii de astăzi au fost stabilite acțiunile concrete care vor fi 

întreprinse de MTIC și MFP în perioada imediat următoare, astfel încât procedura 

de notificare la Comisia Europeană a celor două ajutoare de stat să fie finalizată 

până la sfârșitul lunii iulie, ceea ce va permite declanșarea procedurilor legale 

pentru accesarea ajutoarelor și asigurarea fondurilor necesare pentru ca TAROM si 

BLUE AIR să traverseze perioada de criză din sectorul transporturilor aeriene. 

Accesarea acestor ajutoare de stat se va face numai după aprobarea prealabila din 

partea Directoratelor responsabile din cadrul Comisiei Europene. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 47 de milioane de euro fonduri europene pentru spitalul de urgență de la 

Craiova 

Comisia Europeană a aprobat o investiție în valoare de 47 de milioane de euro din 

Fondul european de dezvoltare regională pentru construcția unui spital regional de 

urgență cu 800 de paturi la Craiova, în județul Dolj. Acest proiect va îmbunătăți 

accesul populației locale la asistență medicală de calitate, inclusiv la tratamente de 

chimioterapie salvatoare de vieți pentru pacienții bolnavi de cancer. 

 

https://ec.europa.eu/romania/news/20200727_47_milioane_euro_spital_craiova_ro
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Construirea spitalului de urgență din Regiunea de Sud-Vest a României va 

contribui la reducerea inegalităților în ceea ce privește accesul la asistență 

medicală, în special pentru persoanele din zone rurale și sărace. Acest lucru va 

permite diagnosticarea timpurie a unor afecțiuni mai puțin grave, ceea ce va spori 

șansele pacienților de a beneficia de un tratament de succes, și va duce la reducerea 

numărului de decese și de dizabilități pe termen lung. 

 

În același timp, infrastructura și echipamentele moderne, precum și o mai bună 

organizare și gestionare vor asigura un tratament mai eficient al afecțiunilor care 

pun viața în pericol. În plus, proiectul urmărește și să contracareze exodul de 

inteligență din rândul personalului medical din regiune, oferindu-le medicilor și 

asistenților medicali locali un mediu de lucru mai atractiv. Se preconizează că 

spitalul va fi funcțional începând din 2026. 

 

”Pandemia de coronavirus a demonstrat încă o dată cât de important este să se 

investească în infrastructuri medicale moderne și eficiente, fapt care a fost și va 

continua să fie prioritatea absolută a politicii de coeziune a UE, după cum o arată 

adoptarea acestui proiect major”, a declarat comisarul pentru coeziune și reforme, 

Elisa Ferreira. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cu 353 de persoane la Terapie Intensivă, România este acum pe locul cinci 

în Europa, ca număr total de pacienți în stare gravă. Procentul persoanelor 

care nu supraviețuiesc virusului, mai mare în România decât media mondială, 

dar mult sub cea europeană. 

De remarcat faptul că numărul persoanelor internate la ATI este corelat, firesc, cu 

creșterea numărului de cazuri active în România, În același timp, rata mortalității a 

scăzut semnificativ, numărul deceselor zilnice fiind acum comparabil cu cel din 

aprilie, chiar dacă sunt de două ori mai multe cazuri active (peste 14 mii) decât 

vârful atins în 29 aprilie (7.734), în condițiile în care la fel s-a dublat și numărul 

cazurilor grave. 
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Scăderea mortalității COVID-19 nu este însă nici inexplicabilă, nici neobișnuită, ea 

putând fi remarcată la nivel mondial, datorită îmbunătățirii schemelor de tratament. 

Potrivit Worldometers, Rusia, Spania, Franța, Moldova și România au cele mai 

multe cazuri de pacienți în stare gravă cu coronavirus, internați la terapie intensivă 

(ATI): 

 Rusia 2.300 

 Spania 617 

 Franța 410 

 Moldova  362 

 România  353 

La nivel mondial sunt peste 66 de mii de persoane în stare gravă și critică, adică 

puțin peste 1% din cele 5,7 milioane de cazuri active. În România 2,4% dintre 

persoanele care sunt purtătoare ale virusului în acest moment sunt tratate la ATI.  

În același timp însă, rata mortalității coronavirusului (decese/total infectări) este 

mai mare în România – 4,8%, față de media mondială de 3,9%, dar este mult mai 

mică decât în țările vestice (Belgia, Italia, Franța, Spania, UK) puternic afectate la 

începutul pandemiei și care au din această cauză o rată a mortalității de 

aproximativ 15%. Europa are însă cea mai îmbătrânită (și, deci, vulnerabilă) 

populație, dintre toate continentele.  

Ungaria este un caz special – cu doar 4.448 de cazuri declarate până ieri, a 

înregistrat până acum 596 de decese (13,5%), una dintre cele mai mari rate ale 

decesului din Europa. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Dragos Pislaru a fost desemnat cel mai influent europarlamentar in materie 

de politici economice: "Dupa un singur an de mandat nu e rau" 

Europarlamentarul Dragos Pislaru a fost desemnat cel mai 

influent europarlamentar in politici economice europene. 

https://ziare.com/dragos-pislaru/
https://ziare.com/politica/europarlamentar/
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VoteWatch a publicat luni, 27 iulie, primul clasament al eurodeputatilor, care a 

masurat influenta alesilor parlamentarilor europeni prin intermediul a doi 

parametri: cel politic si cel social. 

 

Inluenta politica se refera la capacitatea de a schimba a legislatia, de a castiga 

voturi si de a forma dezbateri. 

 

Influenta sociala ia in calcul capacitatea de a ajunge la oameni, de a schimba 

agenda publica si de a construi o comunitate de sprijin. 

"Cel mai influent europarlamentar in politica economica a UE este Dragos Pislaru, 

un nou eurodeputat roman al unui partid recent infiintat (PLUS). 

 

Inainte de alegerea sa ca europarlamentar, a fost ministrul Muncii in Romania 

(2016-2017) in guvernul tehnocrat al lui Dacian Ciolos. 

 

Pislaru a fost cel mai mare in evaluarea influentei noastre politice datorita 

implicarii legislative in unele dintre cele mai importante rapoarte economice din 

ultimele luni (de exemplu, programul de sprijin pentru reforma 2021-2027 si 

raportul privind instrumentul bugetar de convergenta si competitivitate pentru zona 

euro). 

 

In plus, Pislaru este coordonatorul pentru Renew in cadrul Comitetului EMPL si 

vicepresedinte al intergrupului sindical. Europarlamentarul roman detine un master 

in relatii internationale la London School of Economics si un doctorat in economie 

de la Academia Romana", scrie votewatch.eu. 

 

Dragos Paslaru a facut anuntul pe pagina sa de Facebook 

 

"Dupa un singur an de mandat nu e rau sa devii cel mai influent europarlamentar in 

politici economice europene 

 

Nu-mi sta in fire sa ma laud dar sunt prea entuziasmat acum, si nu pentru titlu ci 

pentru ce masoara indexul: 

 

https://ziare.com/politica/partid/
https://ziare.com/dacian-ciolos/
https://ziare.com/politica/reforma/
https://www.votewatch.eu/blog/influence-index-2020-top-influential-meps-on-eus-economic-policy/?fbclid=IwAR3jS-eU-7gcbxaGKX2T12Hcj9OGcmpNabbPAEdGYJuFTgSf-VdYLn_Qb-w
https://ziare.com/facebook/
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* Influenta politica: capacitatea de a schimba legislatia, de a castiga voturi si de a 

demara dezbateri; 

* Influenta sociala: capacitatea de a ajunge la oameni si de a construi comunitati de 

sprijin"scrie politicianul pe pagina sa de Facebook. 

 

Dragos Nicolae Pislaru este din 2019 este membru al Parlamentului European. El a 

detinut functia de ministru al Muncii, Familiei, Protectiei Sociale si Persoanelor 

Varstnice in guvernul Dacian Ciolos din 18 aprilie 2016 pana in 4 ianuarie 2017. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Consiliul UE a numit astăzi cei 22 de procurori ai Parchetului European, 

care vor supraveghea investigațiile procurorilor-delegați în fiecare stat 

membru. L.C. Kovesi: Am început discuțiile cu autoritățile române privind 

numărul necesar de procurori europeni delegați în România. EPPO are o 

competență obligatorie și va îmbunătăți protecția fondurilor europene. 

Între cei 22 de procurori care vor forma Colegiul Parchetului European, mai este 

un singur român, alături de Laura Codruța Kovesi – Cătălin Borcoman, fostul șef al 

DIICOT Brașov. Mandatele celor 22 nu pot fi reînnoite, dar la sfârșitul perioadei 

de șase ani, Consiliul poate decide să prelungească mandatul cu maximum trei ani. 

Normele tranzitorii aplicabile primului mandat de la înființarea EPPO prevăd că 

procurorii europeni din o treime din statele membre, selectați prin tragere la sorți, 

vor deține un mandat de trei ani, care nu poate fi reînnoit. Este cazul procurorilor 

din Grecia, Spania, Italia, Cipru, Lituania, Țările de Jos, Austria și Portugalia. 

În faza imediat următoare, fiecare stat membru va desemna un număr (variabil) de 

procurori-delegați, care vor lucra pe fiecare caz de fraudă cu fonduri europene, vor 

conlucra cu autoritățile naționale și cu instituția Procurorului European. 

La solicitarea Biziday, Laura Codruța Kovesi, Procurororul-șef european, a 

transmis următoarea declarație scrisă: 
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“Numirea de astăzi a celor 22 de procurori europeni de către Consiliu este un pas 

important și necesar în operaționalizarea Parchetului European.  

Următorul pas este numirea procurorilor europeni delegați în fiecare stat membru 

participant la EPPO. Procurorii europeni delegați vor efectua investigațiile în toate 

cazurile care sunt de competența EPPO, având și competența de participa în aceste 

cauze în fața instanțelor de judecată și de a exercita căile de atac disponibile în 

conformitate cu dreptul intern. 

Numărul procurorilor europeni în fiecare stat membru se aprobă de procurorul-șef 

european, după consultarea autorităților relevante ale statului membru și ajungerea 

la un acord cu acestea. 

Am început discuțiile cu autoritățile române privind numărul necesar de procurori 

europeni delegați in România. In aceste consultări am în vedere faptul că EPPO are 

o competență obligatorie, precum și faptul că Parchetul European a fost creat 

pentru a îmbunătăți nivelul actual de protecție al fondurilor europene. 

Este important să ajungem rapid la un acord privind numărul de procurori europeni 

delegați pentru a nu amâna începerea EPPO, ținând cont și de durata de procesului 

de selecție și numire care trebuie să aibă loc. 

În același timp, trebuie să avem în vedere contextul european privind negocierile 

privind bugetul multianual pentru perioada 2021-2027 și planul de redresare, 

precum și rolul cheie pe care Parchetul European îl va juca in protejarea unui buget 

UE crescut semnificativ.” 

În 2019, Laura Codruţa Kövesi a fost numită de către Consiliu și Parlamentul 

European prima procuroare-șefă europeană. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Finanțări pentru firme europene de tehnologie, printr-un nou fond susținut 

de UE 

Firmele de tehnologie europene vor putea obține noi finanțări de capital de risc 

printr-un nou fond de investiții, în valoare de 58 de milioane de euro, lansat cu 

susținerea Uniunii Europene. 
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Noul fond de investiții Primo Space a fost lansat, luni, de firma italiană de venture 

capital Primomiglio SGR, cu sprijinul Fondului European de Investiții (EIF), care 

asigură 30 de milioane de euro din totalul de 58 de milioane de euro strânși la 

prima închidere. 

Primo Space își propune să ajungă la 80 de milioane de euro. 

Alți investitori care au angajat contribuții la noul fond de investiții sunt  CDP 

Venture Capital SGR, Compagnia di Sanpaolo, Luigi Rossi Luciani S.a.p.a., Banca 

Sella. 

Din noul fond de investiții urmează să fie finanțate startup-uri, spin-off-uri 

(proiecte desprinse din alte companii și institute de cercetare) și firme mici și 

mijlocii early-stage din Italia, restul Europei, Israel și SUA. 

Fondul caută firme de tehnologii cu aplicabilitate în domeniul explorării spațiului. 

Cei de la Primomiglio, administratorul fondului, pot fi găsiți AICI . 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Anchetată de Bruxelles pentru presupuse practici anticoncurenţiale, 

Facebook consideră prea ''personale'' cererile Comisiei Europene 

Facebook contestă unele dintre cererile Comisiei Europene, spunând că nu sunt 

pertinente şi ţin de viaţa privată a angajaţilor săi, a transmis luni grupul american, 

care face obiectul unei investigaţii la Bruxelles privind presupuse practici 

anticoncurenţiale, relatează AFP. 

 

Gigantul reţelelor de socializare dă asigurări că este în colaborare cu autorităţile, 

însă "natura excepţional de vastă a solicitărilor Comisiei înseamnă că noi ar trebui 

să le furnizăm documente în principal fără legătură cu ancheta lor", a declarat Tim 

Lamb, avocat însărcinat cu concurenţa în cadrul Facebook. 

 

El menţionează în special cereri pentru "informaţii personale extrem de sensibile, 

cum ar fi informaţii medicale sau financiare, şi informaţii private despre familiile 

angajaţilor". 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/ip_20_1417
https://www.primomigliosgr.it/
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"Considerăm că astfel de solicitări trebuie examinate de instanţe europene", 

concluzionează el. 

 

Conform unui articol al Financial Times apărut luni, Facebook a lansat o acţiune în 

justiţie împotriva Uniunii Europene, pe care compania o acuză că invadează viaţa 

privată a angajaţilor săi. 

 

Facebook consideră că aceste documente nu pot fi împărtăşite decât cu condiţia 

respectării anumitor reguli, dar susţine că executivul european a respins ofertele 

sale de până acum. 

 

UE anchetează potenţiale practici care ar viza împiedicarea oricărei concurenţe din 

partea unor companii precum Facebook sau Apple. 

 

Comisia Europeană şi-a intensificat ofensiva împotriva platformelor digitale 

dominante, într-un context de impas în negocierile internaţionale privind taxarea 

lor. 

 

Facebook susţine că a transmis deja în acest an 315.000 de documente legate de 

ancheta antitrust, adică 1,7 milioane de pagini.  

(Sursa: Agerpres) 

 


